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خبر

سرمقاله

شهادتِ »رهبر 13 ساله« 41 ساله شد؛

حسین فهمیده- مسئولان 
و »لقمۀ حلال«

یادآور  سال  هر  آبان   8
ایثار  و  عظیم  سلحشوری 
نوجوانی 13 ساله  کم نظیر 
است که رهبر انقلاب او را 
در قامت »رهبری« می دید. 
در  را  جانش  که  نوجوانی 
در   - جاودانه  آن   - یک 
مسیر و مسلکی عاشورایی 
- فدای این خاک کربلایی و ملت حسین و این حرم اصیل 
کرد. نوجوانی که قطعا مثل کثیری دیگر از هم سن و 
سالانش، آرزوهایی بلند و روشن برای آینده اش داشت اما 
نمی توانست زنده باشد و ببیند پرپر شدن جان های دیگری 
را که در محاصره خناسان و ناکسان و قاتلان قرار گرفته اند. 
فرزندشان  برای  ما  همه  مانند  که  داشت  مادری  و  پدر 
آرزوهای شیرین داشتند اما وقتی خیمه گاه ملت حسین را 
در خطر دیدند به ندای »هل من ناصر« رهبری از تبار عاشورا 

لبیک گفتند و فرزندشان را به نبرد با اشقیاء فرستادند. 
امروز که 8 آبان 1400 است و روز بزرگداشت این دردانه 
سلحشوری، دلاوری و از خودگذشتگی، می بینیم که راه آن 
رهبر 13 ساله هنوز در بین فرزندان راستین انقلاب جریان 
دارد و پیروان آن پیر فرزانه و سلف او، بر صراط حسین 
فهمیده ها هستند و برای اینکه این آب و خاک الهی و 
اهورایی برای این ملت صبور و شریف بماند، تا شامات 
برای جانبازی می روند. امثال حججی و بیضائی و... کم 
نیستند در این ملت حسین که برای شهادت به قلب داعش 
و اشقیای دیگر زدند تا نه چشم زخمی به حرم سیده زینب 
برسد و نه هر حرمی که در کنف حمایت - حرم بزرگ ملت 

حسین ایران - است. 
فرزندانی که بر سر سفره واقعی انقلاب، »لقمۀ حلال« خورده 
بودند و بزرگترین لقمه ای که از این سفره طلب می کردند 
»شهادت« بود. ای کاش مسئولان ما بجای پرداختن به ظاهر 
کار حسین فهمیده ها کمی به »لقمۀ حلال« می پرداختند. 
همان مسئولانی که کسر قابل توجهی از آن ها، بسیاری 
انجام نمی دهند اما وقتی به حرام اصلی  را  از محرمات 
که »لقمۀ حرام« است می رسند پاهایشان شُل می شود و 
با هزار توجیه به ظاهر منطقی، آن را سهمشان از سفره 

انقلاب می نامند. 
ای کاش این مسئولانی که امروز فرزندانشان بجای بودن در 
میدان های رزم، بخصوص درحالی که اشقیاء و دشمنان این 
ملت و این خاک آسمانی را از همه سو در محاصره اقتصادی 
و رسانه ای و... قرار داده، در اروپا و آمریکا پلاس هستند 
و با افتخار گرین کارت کشورهای راقیه را می گیرند، بدانند 
حسین فهمیده شدن و در راه او گام برداشتن، شرط اولش 
لقمۀ حلال است و اگر فرزندانشان امروز مسیری متفاوت 
و مخالف آن فرزند خلف انقلاب را می روند پس باید به 
لقمه هایی که از سفرۀ انقلاب برداشته اند بیشتر فکر کنند...

محیط زیست

سفید شدگی، تهدیدی برای آبسنگ های مرجانی؛

یکی از منحصربه فردترین زیست بوم های آبی دنیا در موقعیت مخاطره
و  حساس  آبی  های  حوضه  از  یکی  فارس  خلیج 
استراتژیک است که با وجود عمق کم، دمای بالای آب 
و گردش آبی بین ۶ تا ۷ سال؛ اما یکی از منحصربه 
فردترین زیست بوم های آبی دنیا را در خود جای داده 
است که به آبسنگ های مرجانی معروفند، آبسنگ ها 
بر  زنده  اجتماع موجودات  و غنی ترین  قدیمی ترین  از 
روی زمین هستند که صخره های مرجانی را تشکیل می 
دهند، صخره های مرجانی یکی از مهمترین، ظریفترین و 
متنوع ترین اکوسیستم های آبی است که شکل گیری آن 
به زمان زیادی نیاز دارد و نقش بسیار مهمی در سلامت 
بیشتر  دارد،  زمین  کره  هوای  و  آب  و  زیست  محیط 
صخره های مرجانی بین ۵۰۰۰ تا ۱۰۰۰۰ سال عمر دارند و 
بسیاری از آن ها صخره های آبی روی هم انباشته شده ای 

هستند که میلیون ها سال قدمت دارند. 
حال در این میان خلیج فارس به عنوان اکوسیستم 

منحصر به فرد در میان حوضه های آبی جهان 
و زیستگاه های آبسنگ های مرجانی ۱۰۳ 

مرجانی  آبسنگ های  گونه  از ۱۱۱  گونه 
داده  جای  خود  در  را  شده  شناسایی 
است، در واقع این تعداد مرجان های 
خلیج  ایرانی  جزیره    ۱۷ در  دریایی 
فارس از جمله جزایر خارک، خارکو، 
لاوان،  کیش،  طاهری،  فارسی، 
هندورابی، فارور، بنی فارور، شیدور، 
سیری،  کوچک،  تنب  بزرگ،  تنب 
لارک، ابوموسی، هنگام، قشم، هرمز، 
خلیج نای بند و خلیج چابهار وجود 

مرجان  بیشترین حجم  البته  که  دارد 
های دریایی مربوط به جزیره لارک است.

متاسفانه در چند سال گذشته عواملی مانند 
افزایش  انواع آلایندگی ها، گرمایش زمین و 

دمای آب اقیانوس ها، اسیدی شدن دریاها، تیرگی 
آب شیرین کن سواحل  فعالیت سیستم های  آب ها، 
خلیج فارس به دلیل وارد کردن آب شور به دریا، ساخت 
ریزش  و  دریا  از  زمین  استحصال  و سازهای ساحلی، 
روغن کشتی ها باعث مرگ تدریجی آبسنگ های مرجانی 
شده است و بر اثر این عوامل در چند سال اخیر حجم 
زیادی از مرجان ها از بین رفته اند که براساس برخی 

برآوردها تا ۹۰ درصد این مرجان ها نابود شده اند.
همچنین ساخت جزایر مصنوعی مناطق مرجانی را به 
نابودی کشانده به طوری که تا سال ۲۰۱۴ حدود ٧0 درصد 
از مساحت خود را از دست داده اند و مابقی نیز در شرایط 
بحران قرار دارند، کمتر از پنج درصد آن در شرایط خطر 
محدود قرار دارد که این میزان تخریب سه برابر دیگر 

مناطق است.

اعلام سازمان حفاظت محیط زیست، حدود ٢0  بنابر 
سال گذشته تقریبا هزار هکتار از مناطق آبسنگ های 
فعالیت های  دلیل  به  ایران  در  فارس  خلیج  مرجانی 
انسانی به طور کامل از بین رفته است. به عنوان مثال 
در عسلویه 3۶0 هکتار، خارک 180 هکتار و در کیش 
1۵0 هکتار آبسنگ مرجانی از بین رفته است در حالی 
اکوسیستم  از  حفاظت  یعنی  آنها  ماندن  مصون  که 
طبیعی دریایی که اگر از بین بروند گونه های دریایی 

زیادی تحت تاثیر قرار می گیرند.
طبق تحقیقات انجام شده، حیات ۲۵ درصد از موجودات 
این  است،  وابسته  مرجانی  های  آبسنگ  به  دریایی 

خشکی ها  سواحل،  دریاها،  از  محافظت  آبسنگ ها 
و جزیره های کم ارتفاع در مقابل امواج و فرسایش و 
دریایی،  توفان های  در  موج  شدت  کاهش  همچنین 
شفافیت آب، استفاده های توریستی، تفرجی و تامین 

غذا و دارو را برعهده دارند.
از سوی دیگر آبسنگ های مرجانی مامن تعداد زیادی 
از ماهیان و انواع آبزیان است که محل تخم ریزی و زاد 
و ولد آنها را تشکیل می دهد، طبق آخرین بررسی های 
به عمل آمده، ۲۰۰ گونه ماهی وابسته به آبسنگ های 
مرجانی در سواحل جزیره کیش مشاهده شده که حدود 

۸۵ گونه از آن ها ماهیان زینتی هستند، پروانه ماهیان، 
سنگ  ماهیان،  دلقک  ماهیان،  جراح  ماهیان،  طوطی 
رووک ماهیان و خفاش ماهیان از خانواده های ماهیان 
زینتی در جزیره کیش دارای فراوانی بیشتری هستند که 
ذخایر ژنتیکی ارزشمندی محسوب می شوند که مرجان 
ها پناهگاه اصلی این ماهیان را تشکیل می دهند که اگر 
در معرض نابودی قرار گیرند حیات این ماهیان نیز مورد 

تهدید قرار می گیرد.
با این روند و با توجه به بررسی های علمی انتظار می رود 
تا سال ۲۰۵۰ میلادی یعنی در سه دهه آینده ۷۵ درصد 
از مرجان های سطح اقیانوس و آب های آزاد جهان از بین 
بروند که این زنگ خطری برای آبزیان وابسته به آبسنگ 

های مرجانی است.
از سوی دیگر گرم شدن آب دریاها و اقیانوس ها موجب 
سفیدشدگی آبسنگ های مرجانی می شود که بنا 
اکولوژی  بلوکی رییس گروه  به گفته مهدی 
دریا سازمان حفاظت محیط زیست؛ به دلیل 
افزایش دما در سال ۲۰۱۶ حدود ۹۰ درصد 
از آبسنگ های مرجانی خلیج فارس در 
عمق کمتر از پنج متر سفید شدند و 

از بین رفتند.
سفیدشدگی  علت  درباره  وی 
یکی  زمین  گرمایش  داد:  توضیح 
از عوامل سفیدشدگی آبسنگ های 
عنوان  به  آن  از  که  است  مرجانی 
عامل طبیعی یاد می شود هر چند 
که علت اصلی آن نیز انسان است، 
سفیدشدگی مرجان ها هر چند سال 
در سال ۲۰۱۶  اما  افتد  می  اتفاق  یکبار 
قبل  دفعات  تمام  از  سفیدشدگی  شدت 

بیشتر بوده است.
یکی دیگر از تهدیدات آبسنگ های مرجانی وجود 
غواصان به ویژه غواصان تازه کار و گردشگر در مناطق 
دریا  اکولوژی  گروه  رییس  که  است  مرجانی  مختلف 
سازمان حفاظت محیط زیست در این باره گفت: معمولا هر 
زیستگاهی از لحاظ پذیرش گردشگر و غواص ظرفیتی دارد.
مرجانی  های  آبسنگ  از  حفاظت  اهمیت  به  توجه  با 
سازمان حفاظت محیط زیست برای تخریب و نابودی آنها 
جریمه تعیین کرده است به طوری که جریمه تخریب 
آبسنگ ها هر کیلو ۶ میلیون تومان است که شامل 
قاچاق یا خسارت وارده بر این زیستگاه ها می شود البته 
تخریب مناطق مرجانی جداگانه محاسبه می شود که بر 
این اساس سازمان محیط زیست با بررسی شرایط، نحوه 
جبران خسارات را در قالب دریافت جریمه و یا بازسازی 

منطقه تخریب شده برآورد می کند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه برادران بسیجی حسین 
و عباس یکدله پور که در تاریخ های   1361/8/8 و 1361/1/9
 در بوکان به درجه رفیع شهادت نائل شدند را گرامی می دارد

کرونا در ایران

وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: ۱۲۳بیمار 
مبتلا به کرونا طی ۲۴ ساعت گذشته جان خود را از دست 
دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۲۵ هزار و 
۹۹۸ نفر رسید، در شبانه روز گذشته و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، ۱۱ هزار و ۴۰۹ بیمار جدید مبتلا به کووید 
۱۹ در کشور شناسایی شد که یک هزار و ۲۸۵ نفر از آنها 

بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۹۰۹هزار 
و ۴۰۲ نفر رسید. در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۱۲۳بیمار 
کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان 

این بیماری به ۱۲۵ هزار و ۹۹۸ نفر رسید.
همچنین تاکنون ۵ میلیون ۴۸۱هزار و ۷۳۷نفر از بیماران، 
بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند و ۴ هزار و 

۱۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت 
های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند. بر اساس 
آمار وزارت بهداشت، تاکنون ۳۵ میلیون و ۲۹۸هزار و ۵۷۱ 

آزمایش تشخیص کووید ۱۹ در کشور انجام شده است.
براساس این گزارش همچنین تا کنون ۵۲ میلیون و ۵۹ هزار 
و ۲۳۷ نفر دُز اول، ۳۲ میلیون و ۴۶۸ هزار و ۸۰۰ نفر دُز دوم 
و ۸۰ هزار و ۳۴۳ نفر، دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند 
و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۸۴ میلیون 

و ۶۰۸ هزار و ۳۸۰ دُز رسید.
در شبانه روز گذشته، یک میلیون و ۷۸ هزار و ۴۶۴ دُز 
واکسن کرونا در کشور تزریق شد. در حال حاضر ۲۲ شهر 
کشور در وضعیت قرمز، ۱۲۸ شهر در وضعیت نارنجی، ۲۱۵ 

شهر در وضعیت زرد و ۸۳ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به ۵ میلیون ۴۸۱هزار و ۷۳۷ تن رسید

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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اجتماعی

کشاورزی

جامعه

توسط »وزیر جهاد کشاورزی«؛
مجوز صادرات 300 هزار راس

 دام غیر مولد صادر شد
 

سیدجواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی و رئیس شورای 
دستورالعمل  کشاورزی  اساسی  محصولات  گذاری  قیمت 
صادرات ۳۰۰ هزار رأس دام سبک عشایر کشور را ابلاغ کرد، بر 
اساس این دستورالعمل، اتحادیه تعاونی های عشایری دامداران 
متحرک ایرانیان به عنوان مباشر شرکت پشتیبانی امور دام برای 
صادرات دام سبک غیرمولد عشایر با رعایت پروتکل سازمان 

دامپزشکی کشور تعیین شده است.
سازمان دامپزشکی کشور موظف است حداکثر ظرف ۴۸ ساعت 
نسبت به صدور گواهی لازم در مبدا قرنطینه نگهداری توسط 
مباشر اقدام نماید و سازمان امور عشایر ایران نیز به عنوان 

دستگاه ناظر بر فرایند صادرات دام عشایر نظارت می کند.
همچنین بر اساس دستورالعمل ابلاغی، صادرات ۳۰۰ هزار 
رأس دام عشایر با رعایت برنامه زمانبندی مرحله ای به صورت 
۵۰ هزار رأس در هر مرحله که سه مرحله آن قطعی بوده و 
مراحل بعد نیز منوط به بررسی آثار اقتصادی صادرات دام زنده 
بر قیمت گوشت در داخل کشور می باشد و مبادی خروجی دام 
نیز براساس یک خروجی به ازای هر یک کشور خارجی )مقصد 

صادرات( تعیین شده است.
پرداخت وجه دام زنده خریداری شده به دامدار نیز توسط مباشر 
به صورت علی الحساب و مبتنی بر قیمت تعیین شده شورای 
قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایت محصولات اساسی 
کشاورزی و تسویه حساب نهایی نیز پس از تکمیل فرایند 

صادرات صورت خواهد گرفت.
مدت زمات اعتبار این مجوز تا پایان سال جاری تعیین شده و 
مسئولیت صدور مجوز و کنترل بازار برعهده شرکت پشتیبانی 
امور دام کشور است و سایر اتحادیه ها و تشکل های دامی نیز 
مجاز هستند در صورتی که متقاضی صادرات دام باشند، با 
رعایت این شرایط تقاضای خود را به شرکت پشتیبانی امور دام 

کشور ارائه کنند.

وقتی اقدام موثری انجام نگرفت؛
جریمه های ناچیز و ادامه

 تخلفات ایرلاین ها
 

در شرایطی که سازمان هواپیمایی کشوری چندی پیش بالاخره 
پروازی هفت شرکت  مسیرهای  از  تعدادی  مجوز  تعلیق  از 
هواپیمایی داخلی به دلیل گران فروشی و عدم رعایت برخی 
پروتکل های بهداشتی خبر داده بود، این تخلفات همچنان ادامه 
دارد و به نظر می رسد که این جریمه تاثیر چندانی روی ایرلاین ها 
نداشته است. پس از افزایش یک باره قیمت بلیت هواپیما که 
از ابتدای تیر امسال از سوی شرکت های هواپیمایی رخ داده بود، 
جلسات متعددی بین مسئولان سازمان هواپیمایی کشوری، وزیر 
راه وشهرسازی و نمایندگان ایرلاین ها برگزار شد که نهایتا نتیجه ای 
نداشت و شرکت های هواپیمایی به بهانه شیوع ویروس کرونا و 
محدودیت های کرونایی هزینه زا اقدام به افزایش قیمت بلیت 
هواپیما کردند. این اتفاق در حالی رخ داد که سازمان هواپیمایی 
کشوری اقدام موثری برای جلوگیری از این افزایش قیمت 
انجام نداد و نهایتا نرخ پروازهای داخلی تا بیش از ۳۰ درصد 
افزایش پیدا کرد. جالب تر اینکه در این روزها نه تنها قیمت بلیت 
هواپیما افزایش یافته بلکه پروتکل های بهداشتی هم از سوی 
شرکت های هواپیمایی نادیده گرفته می شود. در این میان سازمان 
هواپیمایی کشوری در ماه های گذشته تنها به صدور چند اطلاعیه 
اکتفا کرده و خبری از پاسخگویی در این باره نیست. با این حال 
نرخ بلیت هواپیما همچنان مانند گذشته بالاست و تغییری 
در این قیمت ها ایجاد نشده است و این مسئله نشان می دهد 
جریمه های این چنینی تاثیر چندانی روی شرکت های هواپیمایی 
نگذاشته و اگر قرار است نرخ پروازهای داخلی به قیمت قانونی 

گذشته خود بازگردد، اقدام و برخورد جدی تری را می طلبد.

اقتصاد کلان

سه ماه از ارائه لایحه دائمی شدن متناسب سازی حقوق بازنشستگان به مجلس گذشت؛

آخرین خبر از همسان سازی  حقوق بازنشستگان

بورس

سهام عدالت از سال 84 که در عرصه اقتصادی و سیاسی 
کشور مطرح شد، برای قشرهای کم درآمد جامعه به یک 
دولت  اشتباه  سیاست های  اما  بود.  شده  تبدیل  دارایی 
و  شده  سهام  سبد  این  ارزش  کاهش  سبب  دوازدهم 
بسیاری از افرادی که هنوز این سهام را در اختیار دارند، روز 

به روز شاهد آب رفتن آن هستند.
سهام عدالت که قرار بود به عنوان نوعی ابزار توزیع ثروت در 
جامعه باشد، این روزها به توزیع فقر در کشور مبدل شده 
است و کاهش شاخص کل بورس و شاخص کل هم وزن 
بورس نیز مزید بر علت شده است تا ارزش این سهام هر 

روز افت پیدا کند.
سهام عدالت در هفته ابتدایی آبان ماه در مقایسه با هفته 
پیش از آن با کاهش 1.4٢ درصدی مواجه شده است. 
سهام عدالت 409 هزار تومانی، 49٢ هزار تومانی، 53٢ هزار 

تومانی و یک میلیون تومانی در هفته گذشته به ترتیب با 
کاهش ارزش ٢٢1 هزار تومانی، ٢66 هزار تومانی، ٢8٧ هزار 

تومانی و 541 هزار تومانی روبرو شده اند.
سهام عدالت در 5 آبان ماه که آخرین روز کاری بورس در 
هفته گذشته بوده است، به ترتیب به میزان 9 میلیون و 
360 هزار تومان، 11 میلیون ٢59 هزار تومان، 1٢ میلیون 
و 1٧5 هزار تومان و ٢٢ میلیون و 886 هزار تومان ارزش 

گذاری شده است.
ارزش سهام عدالت نسبت به ابتدای مردادماه سال 1399 
که اوج بازار سرمایه بوده است در برگه های مختلف با 
کاهش 40 درصدی مواجه شده و به ترتیب به کاهش 
ارزش 6 میلیون و ٢19 هزار تومانی، ٧ میلیون و 481 هزار 
تومانی، 86 میلیون و 89 هزار تومانی و 15 میلیون و ٢05 

هزار تومانی روبرو شده است.

کاهش 1/5 درصدی در هفته اول آبان؛

»سهام عدالت« چقدر می ارزد؟

ششم مرداد ماه سال جاری این لایحه به مجلس ارائه 
شده است اما هنوز این مهم در مجلس مورد بررسی قرار 
نگرفته است. در تازه ترین اظهار نظر رییس کمیسیون 
برنامه و بودجه تاکید کرده که اجرای این برنامه با هدف 
ایجاد عدالت در پرداخت ها در برنامه هفتم توسعه محقق 
خواهد شد، این نکته در حالی اعلام می شود که هنوز 
خبر مشخصی درباره تدوین برنامه هفتم توسعه منتشر 
نشده است. برنامه ششم توسعه در سال ۱۴۰۰ به پایان 

خواهد رسید.
پیش از این انتقاداتی نسبت به اقدامات صورت گرفته 
در خصوص افزایش حقوق بازنشستگان صورت گرفته و 
حتی مسعود میرکاظمی نیز عملکرد دولت پیشین در 
این خصوص را مورد نقدی جدی قرار داد. وی تاکید کرده 
بود: بعضی از اتفاقات در روزهای آخر دولت قبلی اتفاق 
افتاده که خیلی اخلاق مدارانه نبوده و امروز ما را در تنگنا 

قرار داده است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه درباره پاداش بازنشستگی 
فرهنگیان هم گفت: آنچه که در چارچوب قانون است 
حتماً دنبال خواهیم کرد و به تدریج در دستور پرداخت 
قرار می دهیم البته کار خیلی سختی است ولی امیدواریم 
با انقباضی کردن برخی هزینه ها که می توان آنها را کنترل 
کرد امسال را بگذرانیم تا وارد برنامه سال ۱۴۰۱ شویم که 

اتفاقات اساسی باید بیفتد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه به موضوع همسان سازی 
آن  با  اخیراً  که  فرهنگیان  شغل  فوق العاده  و  حقوق 
مخالفت هایی صورت گرفت،اشاره داشت و توضیح داد: 
و  افتاده  اتفاق هایی  گذشته  دولت  پایانی  روزهای  در 

احکامی صادر شده که اخلاقی نیست و ای کاش اینگونه 
برخورد نمی کردند تا دولت جدید را در تنگنا قرار داده و 
این احساس ایجاد شود تا دولت در مقابل مردم و یا 

فرهنگیان ایستاده است.
بازنشستگان  مهم  مطالبات  از  یکی  متناسب سازی 
دوازدهم  دولت   . است  بوده  اجتماعی  تامین  سازمان 
»متناسب سازی پرداخت مستمری ها« را با هدف افزایش 
سطح معیشت مستمری بگیران و همسان سازی حقوق 
آنان با بازنشستگان کشوری بر اساس قانون برنامه ششم 
توسعه اغاز کرد .این اقدام، یک بار در مرداد ۹۹ و یک 
بار در ابتدای سال ۱۴۰۰اجرایی شد و افزایش ۲.۵ برابری 
متوسط پرداختی به بازنشستگان از اسفند ۹۸ تا فروردین 

۱۴۰۰ را به همراه داشت.
در نهایت حداقل میزان پرداختی یک مستمری بگیر  با 
۲۰ سال سابقه به نسبت سال ۱۳۹۸ به میزان ۱۳۵درصد 
افزایش یافت به نحوی که مبلغ مذکور در سال ۱۴۰۰ 
با داشتن همسر و دو فرزند به ۳۹ میلیون ریال رسید. 
همچنین حداقل میزان پرداختی یک مستمری بگیر با ۳۰ 
سال سابقه به نسبت سال ۱۳۹۸ به میزان ۱۵۸ درصد 
افزایش یافت به نحوی که مبلغ مذکور در سال ۱۴۰۰ با 

داشتن همسر و دو فرزند به ۴۳میلیون ریال رسید.
در  نیز  بازنشستگان  حقوق  دائمی شدن  اقدام،  این  با 
دستور کار دولت دوازدهم قرار گرفت و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه در روز ۲۷ اردیبهشت ۱۴۰۰ اعلام کرد که 
پیش نویس لایحه دائمی شدن حقوق بازنشستگان اعم از 
لشگری، کشوری و البته تامین اجتماعی در شش ماده 
و پنج تبصره با حضور نمایندگان این بازنشستگان در 

سازمان برنامه و بودجه تهیه شده است. »لایحه دائمی 
شدن متناسب سازی حقوق بازنشستگان با شاغلان« در 
روز نهم تیرماه از سوی هیئت وزیران و با هدف استمرار 
از  با شاغلان پس  بازنشستگان  متناسب سازی حقوق 
پایان برنامه ششم توسعه و به منظور برقراری عدالت در 
نظام پرداخت و رفع دغدغه و بهبود معیشت بازنشستگان 
و مستمری بگیران به تصویب رسید و روانه مجلس شد.

در حالی که رییس کانون بازنشستگان منتقد بی مهری 
مجلس نسبت به این لایحه است،رییس کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس شورای اسلامی درآخرین اظهارنظر اعلام 
کرد نمایندگان با همکاری سازمان برنامه و بودجه در پی 
بازنشستگان کشوری،  موانع همسان سازی حقوق  رفع 

لشکری و تامین اجتماعی در بودجه ۱۴۰۱ هستند.
حقوق  همسان سازی  افزود:  بابایی  حاجی  حمیدرضا 
بازنشستگان در قانون برنامه ششم توسعه کاملا محرز 
است و دغدغه امروز بازنشستگان کشوری دائمی شدن 
در  دارد  را  آمادگی  این  البته مجلس  قانون است.  این 
دائمی شدن قانون همکاری کند.علاوه بر این مجلس 
پیگیر این موضوع هم است تا در برنامه هفتم توسعه 

محقق شود.
حتما   ۱۴۰۱ بودجه  در  اینکه  بیان  با  بابایی  حاجی 
لحاظ  بازنشستگان  حقوق  سازی  همسان  موضوع 
خواهد شد، عنوان کرد: در بودجه ۱۴۰۱ تخصیص بودجه 
تامین  سازمان  و  لشکری  و  کشوری  بازنشستگان  به 
اجتماعی حتما لحاظ می شود. کما اینکه این موضوع در 
بودجه ۱۴۰۰ هم لحاظ شده بود و مشکلی در این باره برای 

سال آینده پیش نخواهد آمد.
رییس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با تاکید براینکه 
دولت و مجلس باید در این باره همکاری کنند عنوان 
کرد:البته سازمان برنامه و بودجه کمیته ای برای پیگیری 
دستگاه های  کارکنان    حقوق  سازی  موضوع همسان 
مختلف تشکیل داده تا به کمک مجلس بتوانیم نظام 

عدالت پرداخت را در کشور حکفرما کنیم.
شرایط  در  اسلامی  که مجلس شورای  اینجاست  نکته 
چون  طرح هایی  تصویب  برای  را  زیادی  وقت  کنونی 
صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی و  طرح هایی 
از این دست گذاشته است و همین امر سبب شده طرح 
دو فوریتی نظیر دائمی شدن همسان سازی حقوق را از 
دستور کار خارج نماید . از این رو برخی معتقدند با این 
وضعیت ممکن است این طرح مهم در سال جاری به 

نتیجه نهایی نرسد.

هشتم آبان ماه؛ 
روز »نوجوان« و »بسیج دانش آموزی« گرامی باد
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استان ها

لرستان

»استاندار لرستان« مطرح کرد:
ارائه آمارها از مشکلات 
استان باید دقیق باشد

فرهاد زیویار استاندار لرستان 
تاکید کرد: ارائه آمار واقعی 
مشکلات  و  مسائل  از 
دستگاه های  توسط  استان 
حوزه ها  تمامی  در  اجرایی 
در مرکز یک  پیگیری  برای 

ضرورت است.
حاشیه  در  زیویار  فرهاد 
شورای برنامه ریزی و توسعه لرستان که روز هفتم آبان ماه 
برگزار شد، اظهار کرد: شورای برنامه ریزی و توسعه با پیگیری 
ارائه گزارش وضعیت توسعه استان، توزیع اعتبارات آب 
روستایی، راه روستایی و محرومیت زدایی و پیگیری پروژه ها 
در لایحه بودجه ۱۴۰۱ به عنوان دستور کارهای اصلی جلسه 

برگزار شد.
وی تصریح کرد: اعتبارات مربوط به موارد مطرح شده در 
جلسه از قبل در مجلس شورای اسلامی تصویب و تخصیص 
یافته و با توجه به کارشناسی های صورت گرفته در این 

زمینه، به دستگاه های اجرایی ابلاغ شود.
استاندار لرستان با اشاره به در پیش بودن سفر رئیس جمهور 
به استان، افزود: احصاء مشکلات و کمبودهای شهرستان ها 
از نکات مهمی است که فرمانداران باید با همکاری مدیران 
شهرستانی نسبت به جمع آوری آمار دقیق از آن ها ظرف یک 

هفته اقدام کنند.
زیویار بیان کرد: دستگاه های اجرایی استان موضوع پیگیری 
جذب اعتبارات ملی را به عنوان یکی از مهم ترین اقدامات در 
دستور کار قرار داده و نسبت به انجام مکاتبات و رایزنی های 

مربوطه تا حصول نتیجه نهایی اقدام کنند.
از  پروانه و تعیین کاربری تعدادی  ادامه داد: صدور  وی 
واحدهای اقتصادی یکی دیگر از موارد مطرح شده در جلسه 
امروز بود که با کارشناسی و بررسی صورت گرفته با تمدید 
پروانه یک واحد سفره خانه سنتی موافقت و سه مورد دیگر 

به منظور رفع اشکال به کارگروه مربوطه عودت داده شد.
استاندار لرستان عنوان کرد: ایراد وارده بر آمار و ارقام ارائه 
زمینه  در  به ویژه  استان  اجرایی  دستگاه های  توسط  شده 
احصاء محرومیت ها، از دیگر نکات مهم و قابل پیگیری 
در این جلسه بود که با توجه به لزوم ارائه دقیق و واقعی 

آمارها، مورد تأکید قرار گرفت.
باید  استان  از مشکلات  آمارها  ارائه  اینکه  بیان  با  زیویار 
دقیق باشد، تصریح کرد: به عنوان مثال در زمینه ارائه آمار 
مناطق  به عنوان  روستا   ۷۰۰ فقط  مرکز،  به  محرومیت ها 
محروم استان به مرکز اعلام شده بود و این در حالی است 
که این تعداد روستا فقط در یک شهرستان به ثبت رسیده 

است.
وی تأکید کرد: ارائه آمارهای واقعی به مرکز موجب می شود 
قابل  شده،  دیده  به خوبی  استان  مشکلات  و  کمبودها 
پیگیری باشد و این قبیل آمارهای غیر واقعی نه تنها به 
استان کمک نخواهد کرد بلکه به ضرر مردم نیز خواهد بود، 
از این رو دستگاه های اجرایی مکلفند با پیگیری های میدانی 
و دقیق نسبت به جمع آوری آمارهای واقعی و به روز برای 

لحاظ در بودجه سال ۱۴۰۱ اقدام کنند.

اصفهان

گردهمایی روسای ادارات ورزش و جوانان شهرستان های 
استان اصفهان با حضور سید محمد طباطبایی مدیرکل 
حاج  حجت الاسلام  وی،  معاونین  و  جوانان  و  ورزش 
آقامهدی موسوی امام جمعه مبارکه، مجید ترابی معاون  
فرمانداری و دیگر مسئولین این شهرستان، به میزبانی 

شهرستان مبارکه برگزار شد.
پس از تلاوت آیاتی از قرآن مجید و نواخته شدن سرود 
مدیرکل  طباطبایی  ایران، سیدمحمد  اسلامی  جمهوری 
ورزش و جوانان استان اصفهان ضمن تبریک هفته تربیت 
بدنی و ورزش و همچنین هفته وحدت اظهار داشت: در 
هفته تربیت بدنی و ورزش بیش از ۷۵۰ فعالیت فرهنگی 
ورزشی در سطح استان اصفهان برگزار شد که این آمار در 

سطح کشور کم نظیر بوده است.
وی در ادامه گفت: پس از بحث ویروس منحوس کرونا 
برای فعالیت های فرهنگی  می طلبید یک شروع خوب 
ورزشی داشته باشیم که خوشبختانه هم در مرکز استان 
و هم شهرستان های استان اصفهان با اجرای برنامه های 
متنوع اتفاقات خوبی در هفته تربیت بدنی و ورزش رخ 
داد که جای تشکر از روسای ادارات ورزش و جوانان و 
هیاتُ های ورزشی استان دارد و امیدواریم هرچه زودتر این 
ویروس منحوس نابود شود تا برنامه های فرهنگی ورزشی 

ادامه دار شود.
مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان با اشاره به تعطیلی 
اماکن ورزشی در ایام ویروس کرونا گفت: تعطیلی اماکن 
ورزشی مشکلات عدیده ای را برای اداره کل ورزش و جوانان 
و باشگاه های مختلف استان به وجود آورد و از نظر اعتباری 
اما با همت، تلاش و همراهی  ایجاد کرد  را  مشکلاتی 
جامعه ورزش و جوانان، این مشکلات به حداقل رسید و 

چراغ ورزش استان اصفهان همچنان فروزان ماند.
سال های  عمرانی  اعتبارات  جذب  برای  داد:  ادامه  وی 
مالی ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ سختی های زیادی پیش روی اداره 
کل ورزش و جوانان رقم خورده بود، اما در این سال ها 

اعتبارات  توانستیم  همکاران  تلاش  و  برنامه ریزی،  با 
عمرانی مان را جذب کنیم.

سید محمد طباطبایی به ظرفیت خیرین ورزشیار اشاره 
داشت و اظهار کرد: در همه شهرستان های استان اصفهان 
ظرفیت خوب خیرین ورزشیار وجود دارد که روسای ادارات 
جدی  را  آن  پیگیری  بحث  مطلوب  برنامه ریزی  با  باید 
بگیرند و با تشکیل مجمع خیرین ورزشیار در صدد تکمیل 

پروژه های ورزشی گام بردارند. 
کرد:  تصریح  اصفهان  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
علی رغم مشکلات عدیده، چندین پروژه ورزشی را در هفته 
تربیت بدنی افتتاح کردیم و چندین پروژه مهم دیگر را 
هم در دست افتتاح داریم و ان شاالله تا دهه مبارک فجر 
این پروژه ها در سطح استان اصفهان به بهره برداری خواهند 

رسید و مورد بهره برداری قرار می گیرند.
وی از روسای ادارات ورزش و جوانان خطاب به روسای  
شهرستان ها گفت: باید اکثر هیاتُ های ورزشی شهرستان ها 
فعال باشند و از نظر آمایشی، شهرستانی که در یک یا چند 
رشته خاص موفق هستند باید با برنامه ریزی مطلوب در 
کنار دیگر رشته ها نگاه ویژه ای به آنها داشته باشند و با 
فراهم کردن زیرساخت  های مناسب و نگاه آمایشی در راه 

توسعه رشته های مورد نظر تلاش کنند.
سیدمحمد طباطبایی در پایان افزود: امیدوارم تمام زحمات 
همه خادمان ورزش در سطح استان اصفهان مورد مقبولیت 

احدیت قرار گیرد و روز به روز شاهد رشد، شکوفایی و 
توسعه ورزش در این استان قهرمان پرور باشیم.

حجت الاسلام و المسلمین حاج آقا مهدی موسوی نماینده 
محترم ولی فقیه و امام جمعه مبارکه، این همایش را 
جلسه سلامت نامید و گفت: سلامت جسم و روح با هم 
پیوند ساختاری دارند و برخی از فلاسفه معتقدند: روح 
جسمانی القدوس است، یعنی با ایجاد جسم، روح نیز 
متولد می شود و روح و جسم بر یکدیگر تأثر و تعامل دارند.

وی ادامه داد: ورزش علاوه بر جسم، روح را نیز پرورش 
نشاط  جسم  به  روحی  تمرینات  طرفی  از  و  می دهد 

می بخشد و بحث ورزش از معنویت جدا نیست. 
امام جمعه مبارکه تصریح کرد: توصیه می کنم مسئولین 
ورزش با برنامه ریزی دقیق، نگاه ویژه ای به بحث همگانی 

هم داشته باشند.
حاج آقا مهدی موسوی با این اشاره که ورزش قهرمانی قله 
است گفت: در فراهم آوردن زمینه رسیدن به قله قهرمانی 
باید با نگاه ویژه ای به ورزش همگانی و تقویت آن بستر 

مناسبی برای ورزش همگانی هموار کنیم.
وی خاطر نشان کرد: ورزشکار قهرمان برای دیگران الگو است 
تا نوجوانان و جوانان بیشتری جذب ورزش شوند تا عموم 
مردم  ورزش را جدی بگیرند و دارای جسم و روح سالمی 

باشند.
امام جمعه شهرستان مبارکه در پایان تصریح کرد: توسعه 
ورزش همگانی را آوردش سلامت جسم و روح است که از 

نعمت های بزرگ الهی محسوب می شود.
در ادامه آقایان حسین زیبایی، احسان شاه علی، عباس 
مرادیان و خانم نرگس قدوسی معاونین اداره کل ورزش 
خود  تخصصی  حوزه های  پیرامون  را  نکاتی  جوانان،  و 
رئیس  محمودیه  امیرحسین  و  کردند  نشان  خاطر  را 
اداره  فنی مهندسی اداره کل ورزش وجوانان استان نیز 
پیرامون پروژه های ورزشی و اعتبارات عمرانی سال جاری 

توضیحاتی ارائه نمود.
روُسای ادارات ورزش و جوانان استان اصفهان نیز در این 
جلسه مسائل و مشکلات شهرستان های خود در حوزه 
ورزش و جوانان را مطرح نمودند که مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت .

»نماینده ولی فقیه و امام جمعه مبارکه«: ورزش، از معنویت جدا نیست

»مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان«: ۷۵۰ برنامه فرهنگی
 ورزشی در هفته تربیت بدنی در سطح استان اصفهان اجرا شد

تائیدیه علمی تزریق سینوفارم و پاستوکووک به کودکان
»یونسیان« عضو کمیته علمی کشوری کرونا اعلام کرد: واکسن های سینوفارم و پاستوکووک که در حال 
حاضر به نوجوانان بین ۱۲ تا ۱۸ سال تزریق می شود، دارای مستندات کافی علمی بین المللی هستند، 
واکسن هایی که در فهرست سازمان بهداشت جهانی قرار نگرفته اند، نباید الزاماً بی اثر یا پرعارضه تعبیر 

شوند، تزریق واکسن کرونا به کودکان کمتر از سن ۱۲ سال هنوز اطلاعات و مستندات کافی وجود ندارد.

مدیرکل ورزش و جوانان استان اصفهان با اشاره به تعطیلی اماکن ورزشی در ایام ویروس کرونا 
گفت: تعطیلی اماکن ورزشی مشکلات عدیده ای را برای اداره کل ورزش و جوانان و باشگاه های مختلف 

استان به وجود آورد و از نظر اعتباری مشکلاتی را ایجاد کرد اما با همت، تلاش و همراهی جامعه ورزش و 
جوانان، این مشکلات به حداقل رسید و چراغ ورزش استان اصفهان همچنان فروزان ماند.

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار
اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار
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فرهنگی
فعلا از شر کرونا در امان نخواهیم بود

دکتر سید احمد طباطبایی گفت: با طیف گسترده ای از علائم ابتلا به کرونا در کودکان روبرو هستیم؛ ولی معمولا مجموعه علائم 
با شدت کمتری در آنها دیده می شود، تب چند روزه،  گلودرد، سرفه های مزاحم و علائم گوارشی از علائم شایع کرونا است که البته 
در کودکان شدت کمتری دارد و همه این علائم کنار یکدیگر در کودک دیده نمی شود. هر عضو و ارگانی می تواند مستقلا درگیر 
شود، با افزایش سطح واکسیناسیون به بالای ۸۰ درصد، می توان با شرط رعایت مسائل بهداشتی به سمت بازگشایی ها گام برداشت.

سینما و تئاتر

آخرین وضعیت گسترش 
تماشاخانه قدیمی خیابان بهشت

است  موضوعی  سنگلج،  قدیمی  تماشاخانه  گسترش 
از  با همراهی جمعی  تالار  این  که مدت هاست مدیران 
هنرمندان صاحب نام و با سابقه تئاتر پیگیر آن هستند و 
حالا تحقق این موضوع به تغییر و تحولات شهرداری تهران 

منوط شده است.  
چند سالی است که مدیران مختلفی که بر صندلی مدیریت 
این  گسترش  طرح  می زنند،  تکیه  سنگلج  تماشاخانه 
تماشاخانه را پیگیری می کنند. آنان برای اجرایی شدن این 
طرح، از همراهی هنرمندان مختلفی بهره برده اند، کسانی 
کشاورز،  علی  محمد  انتظامی،  عزت الله  زنده یادان  مانند 
بعدی.  نسل های  از  هنرمندانی   ... و  مشایخی  جمشید 
تاکنون جلسات گوناگونی هم با حضور  مسئولان گوناگون 
شهرداری منطقه و شورای شهر که اتفاقا دفترش هم در 
نزدیکی این تماشاخانه است، برگزار شده ولی این طرح 
همچنان در حال پیگیری است و هنوز به نتیجه نرسیده 

است.
پریسا مقتدی مدیر این تماشاخانه قدیمی درباره تازه ترین 
پیگیری های خود برای گسترش آن به ایسنا می گوید: هنوز 
با دوستان جدید شهرداری دیداری نداشته ایم. مسئولان 
تغییر  که  است  هفته  یک  حدود  ما  منطقه  شهرداری 

کرده اند و به هر حال جا به جایی ها زمان بر است.
تماشاخانه  تولد  جشن  مراسم  برگزاری  به  اشاره  با  او 
سنگلج در تاریخ هجدهم مهر ماه امسال یادآوری می کند: 
خوشبختانه در این برنامه سخنگوی شورای شهر و شهردار 
وقت منطقه هم حضور داشتند و با هر دو این دوستان 
صحبت کردیم . آقای نادعلی از این طرح خیلی استقبال 
کردند و زمان خواستند تا آن را پیگیری کنند و نتیجه را به 

ما خبر بدهند که اتفاق بسیار خوبی است.
تماشاخانه سنگلج  از مستندنگاری  پیش تر  که  مقتدی 
گفته  آن سخن  تاریخچه  و  و مدارک  اسناد  گردآوری  و 
بود، درباره اقدامات انجام شده در این زمینه هم توضیح 
می دهد: خوشبختانه در مرکز هنرهای نمایشی نسبت به 
گردآوری تاریخچه تمام سالن ها حساسیت وجود دارد و 
البته در تماشاخانه سنگلج قبل از اینها دست به کار شده و 

خیلی جلو رفته بودیم.
این  مستندنگاری  درصد   85 بالای  که  می دهد  خبر  او 
تماشاخانه انجام شده و اضافه می کند: 15 درصد دیگر شامل 
بهره گیری از آلبوم شخصی هنرمندان باسابقه و گفتگو با 
آنان است زیرا هرچه مربوط به تماشاخانه بوده، گردآوری 
شده است و در این مرحله هم از هنرمندان پیشکسوت 
کمک خواهیم گرفت. ضمن اینکه سایت تماشاخانه به 
از  این مستندنگاری ها  تئاتر وصل است و  ایران  سایت 
طریق این سایت هم در دسترس علاقه مندان قرار می گیرد.

هجدهم مهر ماه امسال تماشاخانه سنگلج 56 ساله شد. 
قدیمی های تهران این تماشاخانه را با عنوان »تالار ٢5 
شهریور« می شناسند که روزگاری محل فعالیت هنرمندانی 
همچون عباس جوانمرد، عزت الله انتظامی، جعفر والی، 
بیضایی، محمود  بهرام  رادی، غلامحسین ساعدی،  اکبر 
پرویز  دولت آبادی، جمیله شیخی،  استادمحمد، محمود 
علی  مشایخی،  جمشید  کشاورز،  علی  محمد  فنی زاده، 
نصیریان، خسرو شکیبایی، هادی اسلامی و ... بوده است.  
این تماشاخانه این روزها میزبان آخرین اجراهای نمایش 
»شب طولانی یلدا« کار ناصر آویژه است و به زودی پذیرای 
نمایش »دایی وانیا« با بازنویسی آرمان طیران و کارگردانی 

حسین حیدری پور خواهد شد.

کتاب و ادبیات

موسسه پژوهشی تاریخ ادبیات کودکان برای چهارمین بار 
هوشنگ مرادی کرمانی را به عنوان نامزد جایزه جهانی 

آسترید لیندگرن ۲۰۲۲ معرفی کرد.
موسسه پژوهشی تاریخ ادبیات کودکان با اعلام این خبر 
نوشته است: این نهاد بار دیگر هوشنگ مرادی کرمانی را 
برای سال ۲۰۲۲ نامزد این جایزه کرده است، زیرا او را از 
جمله پدیدآورندگانی می داند که به خواندن در جامعه ما 
ارزش بخشیده اند. مرادی کرمانی با خلق آثاری که کودکان 
محروم و فرودست از کودکان قالیباف تا کودکان روستایی 
در حاشیه های کویر در آن ها نقش ویژه دارند، کوشیده 

است صدایی باشد برای بازتاب رنج ها و نیازهای آن ها. 
این صدا سبب شده است که خواندن در جامعه ما 

گسترش پیدا کند، از نظر موسسه پژوهشی تاریخ 
ادبیات کودکان، مرادی کرمانی و داستان های او 
شایسته ترین نماینده برای حضور در این رخداد 
فرهنگی است، زیرا که آثار او چند مؤلفه بنیادی 
برای گسترش خواندن را در خود دارند. پایداری 
و  لذت بخشی  انسانی،  ارزش های  بر  تاکید  و 
نوجوان،  و  بر مخاطبان کودک  تأثیر گسترده 

ترجمه پذیری و نفوذ در میان دیگر فرهنگ ها و 
مهم تر از همه آن ارزش بنیادین بشری که کارکرد 

ادبیات والا را در خود دارد، ادبیاتی که برای پالایش 
جان آدمی آفریده می شود و انسان را از اهریمن خویی به 

نیک اندیشی نزدیک تر می کند.
این جایزه که به یادبود یکی از نویسندگان برتر جهان، 
آسترید لیندگرن از سال ۲۰۰۲ از سوی وزارت فرهنگ سوئد 
پایه گذاشته شده، با تاکید بر این حق شکل گرفته است 
که کودکان حق دارند از خود ادبیاتی غنی و باارزش داشته 
باشند. از این چشم انداز، ادبیات ناب کودکان ادبیاتی است 
که کودک با لذت به سوی آن می رود، اندیشه اش برانگیخته 

می شود و تخیلش به پرواز درمی آید.
زندگی آسترید لیندگرن به عنوان یک دختر و یک زن و 

بعدها به عنوان یکی از برجسته ترین نویسندگان جهان 
همیشه زبانزد آن ها است که با کوشش های فردی، خود 
را از پیرامون به مرکز توجه می رسانند، نه برای این که فقط 
خودشان، بلکه هم جنسان شان و همه آن ها که از دیده 
که  لیندگرن  آسترید  دیده شوند.  محروم شده اند  شدن 
زندگی سرشار از چالشی داشت و دو جنگ ویرانگر جهانی 

اول و دوم را تجربه کرده و در هنگامه جنگ جهانی دوم 
از آن چیزی که انسان را به این پایه از ویرانگری خویشتن 
رسانده بود، در شگفتی و رنج پیوسته بود، رمز رهایی از این 
وضعیت را آگاهی می دانست. آگاهی هم تنها با خواندن 
و ترویج خواندن رخ می دهد. او در هنگام دریافت جایزه 
جهانی هانس کریستین آندرسن در سال ۱۹۵۸ چنین 

گفت: »هر اتفاق بزرگی که در این جهان رخ داده است، 
ابتدا در تخیل کسی شکل گرفته است. کودکان هنگام 
خواندن معجزه می کنند.« معجزه خواندن نیز از خود او آغاز 
می شود که داستان ها و شخصیت هایش اکنون همه مرزها 

و زبان ها را درنوردیده اند.
جایزه آلما یا جایزه یادبود آسترید لیندگرن در حقیقت 
است.  خواندن  بزرگداشت  و  پاسداشت  برای  جایزه ای 
خواندن در جهانی که از هر سو تهدید می شود. تهدید 
در  زیست  موجودیت  و  هوا  و  آب  و  اقلیم  گرمایش 
زمین تا تهدید جنگ و دیکتاتوری هایی که ملت ها را 
از درون تهی می کنند. تهدید کشورهای ثروتمند که 
نام خود را دموکراتیک گذاشته اند، اما پوستِ تنِ 
بخش بزرگ جهان شامل افریقا، آسیا و امریکای 
لاتین را کنده اند. تهدید ابرقدرت های نوپدید 
مانند چین که برآمده از جهان مصرف زده و 
طراحی شده از نظام های اجتماعی و اقتصادی 
غربی هستند تا تهدیدهای کوچک و بزرگ 
و  ویرانی  مرزهای  که  جهان  این  در  دیگر. 
خشونت هرچه بیش تر خود را نشان می دهد، 
خواندن از سوی همه این نیروهای تباه تهدید 
آن همانا محروم شدن  آخرین  نمونه  می شود. 
کودکان افغانستانی به ویژه دختران که از خواندن 
برای باسواد شدن تا خواندن ادبیات محروم شده اند. در 
جهانی که کشوری با تمدن کهن از سوی گروهی طالب 
خواندن  نگران  باید  درمی آید  تسخیر  به  تاریک اندیش 
بود. در چنین جهانی پاسداشت خواندن خود درافتادن 
با نیروهای شّر است. بنابراین اهمیت این جایزه نه در 
مبلغ کلانی است که به کسی یا نهادی تعلق می گیرد 
که بزرگ داشتن ادبیات و هنر کودکان و ترویج خواندن 
در هر کجا و هر زمان است. برندگان این جایزه که به 
مبلغ پنج میلیون کرون سوئد است هرساله در ماه آوریل 

مشخص می شوند.

هوشنگ مرادی کرمانی باز هم نامزد آسترید لیندگرن شد

ایران درودی ـ هنرمند نقاش برجسته معاصر کشورمان ـ پس 
از تحمل سه ماه بیماری و مبارزه، جمعه ـ هفتم آبان ماه 

ـ درگذشت.
همچنین سیدمحمد طباطبایی ـ فعال فرهنگی و دبیر سابق 
شورای ارزشیابی هنرمندان، نویسندگان و شاعران کشور ـ که 
پیشتر خبر ابتلای درودی به کرونا را به ایسنا اعلام کرده بود، 
صبح روز گذشته در گفت وگویی خبر درگذشت این هنرمند 

را تایید کرد.
اما تکتم نعیمی، مدیر برنامه های ایران درودی در گفت 
وگویی درباره درگذشت این هنرمند توضیح داده است: ایشان 
به دلیل بیماری که داشتند اخیرا در رفت و آمد به بیمارستان 
بودند و متاسفانه صبح امروز ساعت هفت و نیم صبح به 

دلیل ایست قلبی در بیمارستان دی از دنیا رفتند.
ایران درودی، نقاش، نویسنده، کارگردان، منتقد هنری و استاد 
دانشگاه کشورمان که چندی قبل ۸۵ سالگی اش را جشن 
گرفت، تقریبا از همان شهریور ماه امسال به کرونا مبتلا شد و 
پس از بستری شدن در بیمارستان و گذراندن دوران نقاهت، 

برای ادامه مراحل درمان به منزل انتقال یافت. تا اینکه پس 
از چند ماه مبارزه با بیماری، روز جمعه هفتم آبان ماه خبر 

درگذشت این هنرمند اعلام رسمی شد.
ایران درودی در دانشکده عالی هنرهای زیبای پاریس، مدرسه 
لوور پاریس در رشته نقاشی و رشته تاریخ هنر دانشکده 

سلطنتی بروکسل تحصیل کرده بود.
او در طول حیاتش ۶۴ نمایشگاه انفرادی در سراسر جهان 
داشت و در بیش از ۲۵۰ نمایشگاه گروهی شرکت کرده بود. 
درودی از سال ۱۳۴۳ عضو کنگره بین المللی هنرمندان و 
منتقدان ریمنی، ووکیو و سان ماریو ایتالیا بود. او از سال 
۱۳۴۶ تا ۱۳۵۱ تهیه کنندگی و کارگردانی بالغ بر ۸۰ فیلم 
مستند برای تلویزیون تحت عنوان شناسایی هنر را انجام داد. 
در سال ۱۳۴۷ فیلم مستند بی ینال ونیز را در مدت زمان ۵۵ 
دقیقه کارگردانی کرد و از سال ۱۳۴۹ تا ۱۳۵۱ استاد مدعو 
دانشگاه صنعتی شریف برای تدریس تاریخ و شناسایی هنر 

محسوب می شد.
از ایران درودی و همچنین درباره او کتابهایی به ماندگار مانده 

است که از آن جمله می توان به کتاب آثار نقاشی  )۱۳۵۲ـ 
۱۳۳۸( ایران درودی )امیرکبیر(، در فاصله دو نقطه ...! )آثار 
نقاشی ۱۳۵۲ـ ۱۳۳۸( )نشرنی(، چشم شنوا، قصه انسان و 
پایداری اش...! )ناشر سخن(، گفت وگو با ایران درودی )نشر 
ثالث( اشاره کرد. کتاب در فاصله دو نقطه ...! امسال تجدید 

چاپ شده بود.
»دنیای هوادار« یاد و خاطره این هنرمند را گرامی می دارد.

پس از تحمل سه ماه بیماری؛

ایران درودی درگذشت

تجسمی و موسیقی

این جایزه که به یادبود یکی از نویسندگان برتر جهان، آسترید لیندگرن از سال ۲۰۰۲ از سوی وزارت 
فرهنگ سوئد پایه گذاشته شده، با تاکید بر این حق شکل گرفته است که کودکان حق دارند از خود ادبیاتی 

غنی و باارزش داشته باشند. از این چشم انداز، ادبیات ناب کودکان ادبیاتی است که کودک با لذت به سوی آن 
می رود، اندیشه اش برانگیخته می شود و تخیلش به پرواز درمی آید.
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»ابراهیم جوادی« دارنده هجده مدال طلای قهرمانی جهان، 
دو نقره و یک برنز المپیک در گفت وگویی اختصاصی با 
جهانی  رقابت های  درخصوص  هوادار«  دنیای  »روزنامه 
نروژ گفت: معمولاً بعد از آوردگاه المپیک، اغلب تیم ها 
با تغییرات عمده به اصطلاح خانه تکانی می کنند و غالبا، 
کشورهای صاحب کشتی پس از المپیک با روی آوردن 
طرفی  از  می شوند،  حدودی ضعیف تر  تا  جوانگرایی،  به 
رقابت های جهانی نروژ هم، ۴۰ روز پس از المپیک بود و 
بسیاری از قهرمانان نتوانسته بودند خود را به این رقابت ها 
برسانند، به طور کل اغلب تیم های عنوان دار جهان کشتی، 
برنامه های خود را برای موفقیت در المپیک قرار می دهند، 
گرچه قصدی برای کوچک شمردن موفقیت های کشتی 
کشور نداریم و به هر تقدیر زحمت های قهرمانان جهانی 

نروژ قابل تقدیر است.
عضو پیشین شورای فنی تیم های ملی کشتی آزاد ادامه داد: 
قهرمانان امروز کشتی آزاد ما، همان جوان هایی هستند که 
در رده های جوانان و نوجوانان با رسول خادم کار کرده بودند، 

موفقیت در کشتی نیاز به سازندگی دارد، این سازندگی در 
گذشته انجام شده و موفقیت های فعلی برهانی برای آن 

تلاش های گذشته است.
کشور  کشتی ساز  استان های  درخصوص  همچنین  وی 
گفت: بدون شک استان مازندران کشتی سازترین استان 
و  کشتی دوست  استان  این  مردم  عموم  است،  کشور 

علاقه مند هستند.
این پیشکسوت کشتی در مورد لقب »قهرمان بدون باخت« 
تصریح کرد: بنده از زمانی که کشتی می گرفتم، دوست 
داشتم بدون باخت از دوران حرفه ای کنار بروم، سال آخری 
که کشتی گرفتم و قهرمان شدم، یک وزن بالاتر آمده بودم، 
وقتی که قهرمان شدم تشک کشتی را بوسیدم، بعد از آن 
هم بنا بر دلایلی در بازی های آسیایی هم کشتی گرفتم، بعد 

از اینکه آن جا هم قهرمان شدم، سرانجام از دوران قهرمانی 
کشتی خداحافظی کردم، زیرا اعتقاد داشتم باید جا برای 
جوان ترها هم باز شود، بنده با ۲۱ مدال طلا و دو نقره بدون 
باخت از کشتی قهرمانی خداحافظی کردم و این لقب نیز 

مربوط به این رکورد است.
ابراهیم جوادی درخصوص عملکرد کمیته ملی المپیک 
خاطرنشان کرد: بیش از ۵۰ سال است که در کشتی هستم 
و روسای کمیته های المپیک متعددی را به چشم دیدم، 
اما بدون تعارف تا به حال، هیچ کمیته ای را به علاقه مندی 
و کاربلدی کمیته فعلی ندیده بودم، تیم مدیریتی فعلی با 
آقایان صالحی امیری، کیکاووس سعیدی و برزگر، تاکنون 

اقداماتی ارزشمندی را انجام داده اند، که با نگاهی تحولی در 
کمیته ملی المپیک عملکردی درخشان داشته اند.

ملی  کمیته  اقدامات  ارزشمندترین  از  یکی  افزود:  وی 
بوده  ایران  المپیک  کمیته  ملی  موزه  افتتاح  المپیک، 
ساخت  ورزشکاران،  زندگی نامه  کتاب  همچنین  است، 
تندیس و سردیس های آنان نیز اقدامات بسیار مهمی 
بود که جایگاه پیشکسوتان در آن ارج نهاده شده است، 
کمیته ملی المپیک با اقدامات خود به جامعه ورزش 
اعتبار بخشیده است که یقینا این اقدامات نیازمند تقدیر 

و تشکر است.
پیشکسوت کشتی کشورمان درخصوص عملکرد فدراسیون 
کشتی تصریح کرد: درحال حاضر فدراسیون توسط آقای دبیر 
مدیریت می شود، بعضی از اقدامات ایشان به عقیده بنده 
درست نبوده است، فردی که به عنوان رئیس فدراسیون 
معرفی می شود، باید از همه جهات الگو باشد و رفتار مناسبی 
در اندازه های یک رئیس داشته باشد، زیرا این فرد باید از 
لحاظ اخلاقی هم الگویی برای جامعه باشد، به عقیده من 
یکی از اقدامات نادرست رئیس فدراسیون این بود که نام 
سالنی که به نام پهلوان عبدالله موحد بود را تغییر دادند، 

البته نقدهای جدی دیگری نیز به فدراسیون وارد است.
این پیشکسوت در پایان خاطرنشان کرد: از ورزشکاران نسل 
بعد از انقلاب، رسول خادم و علیرضا حیدری از بهترین ها 
بودند، آن هم به علت اخلاق ورزشکاری و پهلوانی این دو 
کشتی گیر، در قهرمانان امروز هم حسن یزدانی پهلوانی 

بی نظیر است.

»ابراهیم جوادی« در گفت وگو با »دنیای هوادار« مطرح کرد: 

اقدامات کمیته ملی المپیک به ورزش کشور اعتبار بخشیده است
موفقیت در کشتی نیاز به سازندگی دارد

بلیت فروشی دیدار دوستانه کشتی آزاد تیم های ملی 
آمریکا و ایران که ۲۱ بهمن در آرلینگتون تگزاس برگزار 

می شود، آغاز شد.
پس از انقلاب اسلامی ایران در سال ۱۹۷۹ روابط دو کشور 
گیرانی  کشتی  و  ورزشکاران  استثنا،  مورد  شد.  کمرنگ 
هستند که از سال ۱۹۹۸ هر از گاهی به دیدار یکدیگر رفته 
اند و از آن زمان تاکنون کشتی گیران آزاد آمریکایی ۱۷ بار در 
ایران حضور داشتند و ایرانی ها نیز ۱۶ بار در مسابقات داخل 

آمریکا شرکت کرده اند.
در مسابقات جهانی اخیر در اسلو، تیم های آمریکا و ایران 
با کسب سه مدال طلا، به ترتیب مقام های دوم و سوم 
مسابقات تیمی را به خود اختصاص دادند. پژمان درستکار، 

سرمربی تیم ملی ایران که پس از بازی های توکیو به این 
سمت رسید، گفت: تیم ملی ایران با قدرت تمام به دیدار 

آمریکا خواهد رفت.
برگزار  فیلد  لایف  گلوب  بیسبال  زمین  در  مسابقه  این 
ایالت های  از  دانشجویی  تیم های  می شود، جایی که 
در مسابقات  از قوی ترین ها  آیووا که یکی  و  اوکلاهاما 
قهرمانی دانشگاه های ایالات متحده محسوب می شوند، بر 
روی تشک رقابت می کنند. مربیگری این تیم ها بر عهده 
جان اسمیت، قهرمان دو دوره المپیک و تام برندز، قهرمان 

المپیک است.
بلیت فروشی این مبارزه شروع شده است و انتظار می رود 

تمام ۲۷ هزار بلیت این مبارزه از قبل به فروش برود.

جدال در 21 بهمن؛

جزئیات مبارزه کشتی آمریکا - ایران با حضور ۲۷ هزار تماشاگر  

سوژه

اخبار ورزشی

هشدار »AFC« به وزارت ورزش: 
استقلال و پرسپولیس

 را رها کنید!
صدور مجوز حرفه ای برای دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
تهران جهت شرکت در مسابقات فصل آینده لیگ قهرمانان 
است،  شده  رو  به  رو  عجیبی  و  جدید  چالش  با  آسیا 
کنفدراسیون فوتبال آسیا طی ابلاغیه ای به وزارت ورزش 
و جوانان اعلام کرده است که نمی تواند به صورت رسمی 
به عنوان مالک دو باشگاه استقلال و پرسپولیس تهران 

فعالیت داشته باشد.
در این ابلاغیه مشخص شده است که در صورت ادامه 
مالکیت این دو باشگاه از سوی وزارت ورزش و جوانان، 
لیگ  آینده  فصل  در  نمی تواند  پرسپولیس  و  استقلال 
دریافت  را  کنند و مجوز حرفه ای  آسیا شرکت  قهرمانان 
نخواهند کرد. نکته جالب این ابلاغیه این است که وزارت 
ورزش در صورت تمایل برای مالکیت باید یکی از این دو 

باشگاه را انتخاب کند.
اکنون وزارت ورزش باید تصمیم بگیرد که کدام یک از 
دو باشگاه سرخابی را همچنان حمایت کرده و کدام یک 
را به مالکی جدید بسپارد که این یک امر عجیب و دور از 

ذهن است.
دو باشگاه برای دریافت مجوز حرفه ای به غیر از تسویه 
حساب با بدهکاران باید این موضوع را برطرف کنند. بهمن 
ماه سال گذشته سهیل مهدی به عنوان رئیس کمیته 
صدور مجوز حرفه ای گفته بود: »آئین نامه جدید صدور 
مجوز حرفه ای باشگاه ها از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا 
به ما ابلاغ شده است. در آئین نامه جدید الزامات استقرار 
مجوز حرفه و ملی برای کشورهای آسیایی اجباری شده 
است. در مقایسه با آئین نامه قبلی صدور مجوز حرفه ای 
به نظر می رسد الزامات جدید حرفه ای سازی باشگاه ها از 
سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا سختگیرانه تر و با جزئیات 

بیشتر شده است.«
در همین راستا خبر می رسد قرار شده مجمع دو باشگاه 
جوانان  و  ورزش  وزیر  حضور  با  پرسپولیس  و  استقلال 
و مدیران این دو باشگاه برگزار شود تا در این خصوص 
تصمیم گیری کنند. با توجه به مدت زمان کم برای صدور 
مجوز حرفه ای به نظر می رسد که در هفته پیش رو این 

جلسه برگزار شود.

با اعلام »دادگاه کاس«؛
صدور رای پرونده ویلموتس 

بازهم به تعویق افتاد
وکیل فدراسیون فوتبال از تمدید مهلت دادگاه حکمیت 
ورزش )CAS( برای صدور حکم مارک ویلموتس خبر داد، 
روزبه وثوق احمدی وکیل فدراسیون فوتبال گفت: دادگاه 
حکمیت ورزش امروز در نامه ای به فدراسیون فوتبال اعلام 
کرد مهلت صدور حکم پرونده »مارک ویلموتس« سرمربی 
سابق تیم ملی فوتبال ایران، تا ۵ آذرماه سال جاری )۲۶ 

نوامبر( تمدید مجدد شده است.
پیش تر اعلام شده بود که صدور حکم پرونده ویلموتس، 
دادگاه  درخواست  به  اما  بود،  خواهد  سپتامبر  ماه  اول 
حکمیت ورزش تا پایان ماه سپتامبر جاری )۷ آبان ماه 
این  بار  چندمین  برای  حالا  و  شد  تمدید  جاری(  سال 

درخواست تمدید مجدد شده است.

سارا گلزاری

  خبرنگار

ابراهیم جوادی درخصوص عملکرد کمیته ملی المپیک خاطرنشان کرد: بیش از ۵۰ سال است که در کشتی 
هستم و روسای کمیته های المپیک متعددی را به چشم دیدم، اما بدون تعارف تا به حال، هیچ کمیته ای را به علاقه مندی 

و کاربلدی کمیته فعلی ندیده بودم، تیم مدیریتی فعلی با آقایان صالحی امیری، کیکاووس سعیدی و برزگر، تاکنون اقداماتی 
ارزشمندی را انجام داده اند، که با نگاهی تحولی در کمیته ملی المپیک عملکردی درخشان داشته اند.

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حمید جاسمیان«
 - پیشکسوت فقید پرسپولیس - را گرامی می دارد
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ورزشی
پیشنهاد تشکیل کارگروه برای بررسی واگذاری تبلیغات محیطی به پرسپولیس، استقلال و تراکتور

صادق درودگر عضو هیات رییسه سازمان لیگ فوتبال گفت: بهتر است یک کارگروه متشکل از باشگاه ها، سازمان لیگ و 
فدراسیون ایجاد شود تا همه ظرفیت ها و امکانات برای واگذاری تبلیغات محیطی به باشگاه ها مورد بررسی قرار بگیرد، 
در حال حاضر آن شرکت اصلی که برای اخذ قرارداد جلو آمده و نامه نگاری ها را انجام داده است اصلا هیچ تجربه قبلی 

در بحث تبلیغات محیطی فوتبال ندارد.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

سوژه

تیم ملی زیر 23 سال در پی صدرنشینی؛
مهدوی کیا در موقعیت کرانچار!

تیم فوتبال زیر ۲۳ سال کشورمان برای صعود بی چون و 
چرا به مسابقات قهرمانی آسیا باید از سد تاجیکستان نیز 
عبور کند، شاگردان مهدی مهدوی کیا دو بازی اول مرحله 
انتخابی رقابت های زیر ٢3 سال آسیا را با پیروزی پشت 
سر گذاشتند، اما برای صدرنشینی و صعود قطعی به مرحله 

نهایی باید در آخرین بازی هم پیروز شوند.
مرحله  در  خود  بازی  اولین  در  ایران  سال  زیر ٢3  تیم 
انتخابی که در شهر دوشنبه پایتخت تاجیکستان در حال 
برگزاری است، با چهار گل نپال را شکست داد و روز گذشته 
با دو گل مقابل لبنان به پیروزی رسید. تاجیکستان میزبان 
بازی های گروه نیز ضمن کسب شش امتیاز با تفاضل گل 

بهتر صدرنشین این گروه است.
11 تیم صدرنشین گروه های یازده گانه به صورت مستقیم 
به دور نهایی راه خواهند یافت و به همراه چهار تیم برتر 
دوم گروه ها و البته میزبان رقابت ها که ازبکستان است، 16 
تیم مسابقات قهرمانی زیر ٢3 سال آسیا در سال ٢0٢٢ را 
تشکیل خواهند داد. بر این اساس تیم مهدی مهدوی کیا 
باید در روز یکشنبه 9 آبان برای صدرنشینی مقابل رقیب 

اصلی اش قرار بگیرد.
در دوره قبلی مرحله انتخابی رقابت ها نیز همین اتفاق تکرار 
شد. تیمِ کرانچار در دو بازی اول مقابل یمن و ترکمنستان 
به پیروزی رسید و در بازی آخر به مصاف عراقی رفت که 
با شش امتیاز و تفاضل گل بهتر صدرنشین بود. تیم امید 
ایران در آن بازی که به میزبانی ایران و در ورزشگاه آزادی 
برگزار شد، با وجود حملات پرتعداد روی دروازه حریف به 

تساوی بدون گل دست یافت.
عراق به عنوان صدرنشین با هفت امتیاز به صورت مستقیم 
صعود کرد و ایران با هفت امتیاز و تفاضل گل کمتر در 
جایگاه دوم ایستاد، اما در نهایت بین چهار تیم دوم برتر 
گروه های 11 گانه قرار گرفت و به مرحله نهایی رقابت ها در 

تایلند صعود کرد.
شاگردان مهدوی کیا در صورت تساوی مقابل تاجیکستان 
میزبان مثل دوره قبلی باید منتظر سایر نتایج و حضور در 
جمع چهار تیم برتر گروه ها برای صعود به مرحله نهایی 
باشند، اما در صورتی که بتوانند تاجیکستان را شکست 
بدهند، به صورت مستقیم و به عنوان صدرنشین به دور 

پایانی رقابت ها صعود خواهند کرد.

مکث

»قانون« و اجرای درست آن، مهم ترین مقوله ای است که 
در مدیریت فوتبال ایران جایگاهی نداشته و ندارد، همین 
موضوع باعث شده، فوتبالی که در جهان از آن با عنوان 
صنعتی پولساز یا پرسود یاد می شود، در کشور ما بنگاهی 

ورشکسته و دائم المحروم لقب گیرد.
فوتبال ایران و تمام آنچه که به آن درآمد گفته می شود، 
ورزش  این  ورود  بدو  از  است،  مطلق«  »انحصار  گرفتارِ 
پرطرفدار به کشور تا به امروز که مثلا بیست و یکمین دوره 
از  لیگ حرفه ای یا برترمان را برگزار می کنیم، در کشور ما 
هیچ راه درآمدزایی برای باشگاه ها وجود نداشته و با گذشت 
زمان، اغلب این روش ها از منابع درآمدی باشگاه ها، با یک 
درآمده  غیرفوتبالی ها  انحصارطلبی محض تحت سلطه 
است تا فوتبال و فوتبالی ها از اولیه ترین حقوق خود هم 

»محروم« باشند.
سال هاست که هر فردی می   خواهد از بدیهی ترین حقوق 
مورد اجحاف قرار گرفته فوتبال سخن گوید، قصه پرغصه 
»حق پخشِ تلویزیونی« را مثال می زند، در جهان فوتبال 
به طور میانگین حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد درآمد باشگاه های 
مختلف جهان از محل حق پخش است و در فوتبال ایران 
این اعتبار صفرِ صفر است! سالیانی است که صداوسیما 
پخش  از حق  را  هنگفتی  درآمد  نادرست،  رویکردی  با 
تلویزیونی مسابقات ورزشی علی الخصوص فوتبال دریافت 
می کند اما حتی یک ریال از سهم مطالبات ورزش ایران از 
محل درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات ورزشی 

را پرداخت نمی کند و آب از آب هم تکان نمی خورد!

اما حالا پس از داستان حق پخش تلویزیونی، »تبلیغات 
محیطی« نیز، به جدیدترین چالش برای باشگاه های فوتبال 
ایران تبدیل شده است، بر اساس قانون ٢0 درصد از سهم 
درآمد تبلیغات دور زمین و حق پخش تلویزیونی متعلق 
به فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ است و 80 درصد 
باقی مانده بر اساس جدول و فرمول خاصی بین باشگاه ها 
تقسیم می شود اما در عمل شرایط فوتبال ایران طور دیگری 
است و محاسبات آقایان برای پرداخت حقوق باشگاه ها 

هیچ حساب و کتابِ درستی ندارد!
از طرفی تیم های میزبان برای برگزاری بازی های خانگی 
خود، هزاران هزینه را باید از جیب پرداخت کنند، اما درآمد 

از این بازی ها ایجاد  چشم گیری نمی توانند برای خود 
کنند، در شرایطی که سازمان لیگ تنها مسئول برگزاری 
رقابت های لیگ برتر است و نه صاحب تمام درآمدها! 
برتری هم  حالا »قلدرمآبانه« بجای تمام ۱۶ تیم لیگ 

تصمیم گیری می کند!
البته اینکه باشگاهی چون استقلال ۱۵۰ میلیارد تومان 
قرارداد برای تبلیغات محیطی امضاء می کند و کل سازمان 
برای  تومان  میلیارد   ۱۸۰ تنها  خودشان(  گفته  لیگ)به 
تبلیغات محیطی قرارداد بسته  است، می تواند حقیقت این 

اتفاقات را نشان دهد که چند دست از آن نوعِ پشت پرده 
اش، در این مبلغِ هنگفت در کاسه است!

اما آنچه که مشخص است، هیچ توزیع عادلانه ای برای 
درآمد باشگاه های فوتبال ایران وجود ندارد، موفقیت در لیگ 
برتر هیچ سودی نخواهد داشت، حتی تیم قهرمان لیگ 
هم هیچ مبلغی را به عنوان پاداش دریافت نمی کند و 
عملکرد تیم ها در رقابت های لیگ برتر هیچ تغییری در 
درآمد آن ها ایجاد نمی کند، از طرفی همان طور که گفته شد، 
سال هاست حقوق اولیه باشگاه ها هم پرداخت نمی شود، 
این موضوع یعنی »عدالت رقابتی« در فوتبال ایران وجود 
ندارد، تیم ها هر ساله بدون درآمدزایی پرهزینه تر می شوند و 

صدالبته فقیرتر! اما به علت اینکه راهِ ارتزاق فوتبال ایران از 
سرمایه عمومی)بیت المال( است، این فوتبال محروم و فقیر 

هر فصل ورشکسته تر ادامه حیات می دهد!
باری؛ اینکه این بار باشگاه ها برای احقاق حق تضییع شده 
خود پشت یکدیگر باشند، نکته اصلی حل این معضل 
است، حال باید منتظر ماند و دید، آن کارگروه مربوطه برای 
حل این موضوع اصلا تشکیل خواهد شد یا مانند داستان 
حق پخش، این حق هم پایمال خواهد شد، که البته این 

موضوع محتمل تر به نظر می رسد.

حالا نه حق پخش می دهند و نه تبلیغات محیطی؛

»عدالت رقابتــی«؛ دیدی سلام برسون!

با پیشنهاد مدیر فنی تیم های
 ملی کشتی آزاد؛

ترکان جانشین محمد طلایی
 در تیم کشتی نوجوانان شد

مجید ترکان با پیشنهاد مدیر فنی تیم های ملی کشتی آزاد و 
موافقت فدراسیون به عنوان سرمربی تیم نوجوانان و جانشین 
محمد طلایی انتخاب شد، مجید ترکان قهرمان اسبق کشتی 
آزاد هدایت تیم ملی کشتی آزاد نوجوانان را به عنوان سرمربی 

برعهده گرفت.
مجید ترکان سه مدال طلا، نقره و برنز جهان، مدال طلای 
بازی های آسیایی و چندین مدال طلای قهرمانی آسیا در 
سبک وزن کشتی آزاد را در کارنامه ورزشی خود دارد. ترکان 
همچنین از اساتید و عضو هیئت علمی دانشگاه ساری است 
و سابقه مدیریت تیم های ملی، مربیگری تیم ملی کشتی آزاد 
و مدرسی انستیتو کشتی را در کارنامه کاری وی دیده می شود.

باشگاه پرسپولیس برای انتقال مطالبات گابریل کالدرون 
باشگاه  است،  داده  انجام  مرکزی  بانک  با  را  مذاکراتی 
گابریل  با  مذاکراتی  طی  گذشته  روزهای  در  پرسپولیس 

کالدرون از این مربی درخواست کرد تا شماره حسابی در 
یکی از کشورهای ترکیه یا قطر برای دریافت مطالباتش 
اعلام کند که این درخواست با جواب منفی مربی آرژانتینی 
مواجه شده است. سرخپوشان حالا با توجه به مخالفت 
کالدرون،  باید طی روزهای آینده مطالبات 4٧5 هزار دلاری 
)به علاوه پنج درصد سود سالیانه(  این مربی را به حسابش 
با  مذاکراتی  در  کالدرون  کنند.  واریز  سوئیس  کشور  در 
پرسپولیسی ها اصرار به واریز مطالباتش به حسابی در کشور 
سوئیس داشته و حتی حاضر به دادن تخفیف جزیی به 
سرخپوشان نیز نشده است تا باشگاه پرسپولیس مجبور 

به پرداخت تمام مطالبات 4٧5 هزار دلاری و سود سالیانه 
این مربی شود.

مدیران باشگاه پرسپولیس در همین زمینه و با توجه به 
تحریم های ظالمانه بانکی، مکاتباتی را با بانک مرکزی انجام 
دادند تا از این طریق بتوانند مطالبات کالدرون را از راه قانونی 
به حساب این مربی در کشور سوئیس واریز کنند و فعلاً در 

انتظار پاسخ بانک مرکزی به درخواست سرخپوشان هستند.
پرسپولیسی ها در صورت تسویه حساب با کالدرون و خواکین 
و باز شدن پنجره نقل و انتقالاتی، با تصمیم کادر فنی به دنبال 

جذب بازیکن خارجی خواهند بود.

برخلاف برخی شایعات مبنی بر تمام شدن مهلت دو باشگاه 
پرسپولیس و استقلال برای صدور مجوز حرفه ای هنوز رای 
رسیدگی به مدارک آنها صادر نشده است. درحالی که دو روز 
دیگر کمیته صدور مجوز حرفه ای فرصت دارد تا مدارک دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس را برای صدور مجوز حرفه ای 
بررسی کند و نتیجه آن هم به اطلاع کنفدراسیون فوتبال آسیا 
برسد اخباری در فضای مجازی منتشر شده مبنی بر اینکه دو 

باشگاه مهلتشان تمام شده است.

در همین زمینه سهیل مهدی مسئول مسابقات لیگ برتر 
در گفت و گویی اظهار داشت: هر سال این شایعه را در مورد 
این دو باشگاه مطرح می کنند. اگر به آرشیو اخبار خود رجوع 
کنید این مسائل هست. مهلت دو باشگاه برای بررسی شرایط 
مدارک تمام نشده است. زمان ارسال مدارک تمام شده و 

اکنون در مرحله بررسی شرایط و صدور رای هستیم.
وی در پاسخ به این سئوال که چه زمانی رای صادر می شود 
و سپس اطلاعات در اختیار AFC قرار می گیرد، گفت: فکر 

میکنم تا دو سه روز دیگر رای صادر می شود. البته تمامی 
مدارک در سامانه ای بارگذاری شده که ای اف سی هم به 
صورت آنلاین آنها را مشاهده می کند و حتی در این مدت 
مواردی را هم برای رفع ایراد به ما اطلاع داده اند و آنها را 
به دوباشگاه اعلام کرده ایم. هر دو باشگاه هر سال دچار 
مشکلات بوده اند و این شایعات حرفهای جدیدی نیست. 
چه رای در مورد دو باشگاه مثبت با منفی باشد کنفدراسیون 

فوتبال آسیا سامانه را مشاهده می کند.

پنجره همچنان بسته است؛
کالدرون تخفیف نمی دهد؛ پرسپولیسی ها در انتظار مجوز بانک مرکزی

»مسئول مسابقات لیگ برتر« خبر داد:

مهلت استقلال و پرسپولیس برای صدور مجوز حرفه ای تمام نشده است
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